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Un primar de, de...mii, mii lei !!!!!!! 
 
     Şi, acum să revin la discuţia despre buget, 
dovedită a fi o totală chinezărie pentru primar, 
viceprimar şi consilieri deopotrivă. Odată ce am 
auzit cum citea bugetul primarul Potoroacă, în 
mintea mea cifrele nu au mai avut sens. De ce? 
Iaca, pentru că nu am auzit niciodată cifra de 
200 mii mii lei, sau 15 mii mii lei. Dacă ar fi să ne 
luăm după primarul nostru despre care, cu 
stupoare am constatat că nu cunoaşte cifrele 
(poate doar banii!), avem un buget pentru care 
am fi invidiaţi şi de primaria Parisului – sute de 
mii de mii de lei?!... Dacă nu ar fi fost şi de data 
aceasta doctorul Bârzan, care să sesizeze 
inepţiile primarului, mă întreb ce-ar fi votat 
ceilalţi consilieri. Probabil la fel… Altfel de ce au 
trebuit să aştepte atât de mult până să întrebe 
ce e cu cifrele acelea? Chiar şi după lămuririle 
suplimentare solicitate de doctorul Bârzan, sunt 
convins că avem consilieri care habar nu au de 
ceea ce s-a discutat  acolo. 
      De neacceptat! Oameni buni este vorba de 
bugetul comunei noastre, dacă nu-l înteleg cum 
de-l pot vota? Cum să vorbim despre proiecte 
europene, dacă noi ne încurcăm în mii de mii lei 
şi ne mai prefacem că întelegem perfect totul! 
Cum să facem ceva pentru locul acesta în care 
trăim, dacă noi nu facem diferenţa între zeci, 
sute, mii lei?  
    Buget votat fără a fi înţeles, între uşi trântite şi 
sonerii de mobile…asta avem noi asăuanii! Asta 
avem pentru că pe ăştia i-am votat!   
     Dragi asăuani bat la poartă alegerile. Să dăm 
dovadă de maturitate şi să facem alegeri corecte 
în fruntea comunei noastre. Avem nevoie de 
oameni care să simtă că sunt asăuani, să aibă 
sufletul şi inima aici, şi să pună umărul la 
ridicarea comunei. Să votăm oameni care să 
ştie şi ce înseamnă administraţie publică, şi ce 
înseamnă un proiect european, să stie şi să facă 
să-i fie bine şi asăuanului de rând. Anul acesta 
vor veni sume mari de bani de la comunitatea 
europeană, dar vor fi în stare aleşii noştri să 
aducă măcar o parte din ei, măcar 
câteva………mii mii de euro????... 
     Şi încă ceva: cine crede că gazeta noastră 
face politică, cine crede că avem ceva cu 
primarul, cu viceprimarul, cu vreunul dintre 
consilieri, să ne solicite înregistrările ultimelor 
două şedinţe de consiliu local şi va şti că gazeta 
noastră are prea puţine pagini pentru a spune 
cine sunt aleşii noştri. 
                                                Dan Tătavu 

 

     Pas spre… educaţie pentru viaţă      Pas spre… educaţie pentru viaţă      Pas spre… educaţie pentru viaţă      Pas spre… educaţie pentru viaţă     

        În data de 7 martie, Asociaţia Bradul Asău, în parteneriat cu Fundaţia 
Alături de Voi România, Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Bacău, Şcoala Asău 
şi Şcoala Bartea, a realizat o serie de activităţi de informare în comuna Asău. 
Cele 4 campanii de informare privind bolile cu transmitere sexuală şi aspecte 
legale care ţin de responsabilitatea faţă de minori şi agresiuni asupra minorilor 
realizate pentru elevi şi campania de informare pentru adulţi (profesori, 
educatori, părinţi) - au avut ca obiectiv prevenirea unor situaţii de risc pentru 
minori. 
      Dacă în numărul precedent al Gazetei de Asău scriam despre un fapt 
petrecut în comună, care a dus la consumarea unor acte sexuale neprotejate 
între mai mulţi tineri şi o minoră, Asociaţia Bradul Asău a dorit să se implice mai 
mult decât prin semnalarea unui act de o asemenea gravitate şi a contribuit la 
aducerea unor specialişti care să ofere informaţie. „Am constatat în urma 
discuţiilor cu tinerii din comuna Asău că majoritatea băieţilor consumă alcool în 
prezenţa propriilor părinţi chiar dacă au vârste fragede de până în 16 ani. De 
asemenea, nu au deloc cunoştinţe despre bolile cu transmitere sexuală şi nici nu 
se simt responsabili de urmările unui act sexual” – a precizat Eugenia 
Stalinescu, specialist ADV România.  
     Întrebaţi ce metodă contraceptivă ar aplica în relaţia cu o fată, băieţii au 
răspuns … avortul. În ceea ce priveşte fetele, „ele sunt cu puţin mai informate. 
Dar sunt convinse că dacă nu acceptă relaţiile sexuale când doresc băieţii, 
aceştia le vor respinge şi mai au în faţă şi exemplul mamelor căsătorite cu mult 
înainte de majorat…” - a remarcat de asemenea Eugenia Stalinescu. 
      Numeroşi tineri au spus că părinţii sunt convinşi că li se spune tot, dar nici 
unul nu a spus că vorbeşte părinţilor despre viaţa intimă. De altfel „dacă îi spun 
mamei ceva, îmi dă două de nu mă văd. Nici nu ajung să vorbesc despre 
ceva…” spunea cu obidă una dintre fete. Majoritatea copiilor discută cu prietenii 
–  adică cei care pot da informaţii eronate de genul…spălăturile cu oţet sunt 
bune ca … anticoncepţional, rar vorbesc cu o mătuşă şi niciodată cu medicul de 
familie.   
      Pentru părinţi şi medici, aceste concluzii ar trebui să dea mult de gândit…      
De asemenea, s-a constatat că mulţi copii nu ştiu care este vârsta la care 
răspund în faţa legii pentru eventuale fapte comise.  
    La finalul fiecărei campanii au fost lăsate copiilor şi părinţilor, datele de 
contact la care pot solicita informaţii mai detaliate decât cele oferite în timpul 
campaniei sau cuprinse în materialele informative distribuite cu acest prilej. La 
medicul Răzvan Bârzan şi la directorul Şcolii Asău, prof. Gheorghe Cojocaru se 
mai află câteva seturi de materiale informative.  
                                                                                                 Mihaela Munteanu 


